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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

Ministeren 
J.nr. 2015 - 10390 

8.12.2015 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg har i brev af den 9. november 2015 stillet 

følgende spørgsmål nr. 168 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

 

 

Spørgsmål nr. 168 (alm. del) 
”Finder ministeren det tilfredsstillende, at der gik næsten to år fra 

Fødevarestyrelsen i 2012 blev bekendt med, at forekomsten af husdyr-MRSA var 

steget markant i svin på slagterierne til, at Fødevarestyrelsen i 2014 havde viden 

om hvor meget husdyr-MRSA havde spredt sig i de danske besætninger?” 

 

Svar 
Blandt andet på baggrund af viden om en stigning i forekomst af husdyr-MRSA på 

slagterierne, blev der i efteråret 2012 nedsat en aktionsgruppe, der skulle 

fremkomme med forslag til tiltag, der på kort sigt kunne mindske spredning og 

forekomst med husdyr-MRSA. Det blev i det videre arbejde i aktionsgruppen 

antaget, at forekomsten i besætningerne ligeledes ville være på et højt niveau, og 

det var således ikke en forudsætning for at kunne iværksætte initiativer, at der 

forelå viden om den præcise forekomst ude i besætningerne..  

 

I 2014 blev det bekræftet, at der i svinebesætningerne var en tilsvarende 

forekomst, det vil sige en forekomst på 68 procent i slagtesvinebesætninger og 63 

procent i avlstoppen.   
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